
Onko Jeesuksella taivaassa ruumis?  

  

Eräässä hengellisessä laulussa iloitaan siitä, että kerran taivaassa tunnistamme Jeesuksen, 

kun näemme hänen ruumiissaan haavat, jotka on lyöty meidän vuoksemme. Siinä sanotaan:  

”Hänet haavoistansa tunnen, jotka tähteni Golgatalla sai.”   

  

Eräällä taholla kotimaassamme opetetaan, että Jeesus ei olisi taivaassa enää ruumiillisessa 

olomuodossa. Noustessaan Isän luo ja istuutuessaan Isän oikealle puolelle hän olisi jättänyt 

ruumiinsa jonnekin, tai se olisi haihtunut tyhjiin. Näin ollen hän olisi pelkkä henki, ja hän olisi nyt 

kyllä Jumala mutta ei enää ihminen.   

  

Taivaassa on ihminen Jeesus Kristus   

  

Stefanus sai nähdä ylösnousseen Jeesuksen Isän oikealla puolella:   

    ”Mutta täynnä Pyhää Henkeä hän loi katseensa taivaaseen päin ja näki Jumalan kirkkauden ja  

Jeesuksen seisovan Jumalan oikealla puolella ja sanoi: ’Katso, minä näen taivaat auenneina ja  

Ihmisen Pojan seisovan Jumalan oikealla puolella.’” (Apt. 7:55-56)   

    Jeesus oli noussut seisomaan valtaistuimeltaan, kun ensimmäinen kristitty marttyyri siirtyi 

iankaikkisuuteen. Stefanus näki Ihmisen Pojan. Tätä nimitystähän Jeesus käytti itsestään 

korostaessaan tosi ihmisyyttään. Jeesus on siis taivaassakin vielä sekä ihminen että Jumala.   

  

Välimiehemme on ihminen  

  

Paavali kirjoitti Timoteukselle: ”Sillä yksi on Jumala, yksi myös välimies Jumalan ja ihmisten 

välillä, ihminen Kristus Jeesus.” (1 Tim. 2:5)   

    Hänen tätä kirjoittaessaan Jeesus oli jo astunut taivaaseen. Sielläkin hän on meidän 

välimiehenämme ihminen. Tämä onkin tärkeää, sillä ihmisenä hän on itse kokenut ihmisenä 

olemisen kiusaukset ja vaikeudet.   

    Paavalin mukaan välimiehen tulee olla ihminen. Tätä taustaa vasten me olemme huonossa 

asemassa, jos emme usko Jeesuksen olevan yhä ihminen. Meillä ei silloin ole taivaassa välimiestä, 

joka olisi kulkenut ihmisen tien.   

  

Jeesus on Daavidin poika   

  

Paavali julisti ”Jumalan evankeliumia, jonka Jumala on edeltä luvannut profeettainsa kautta pyhissä 

kirjoituksissa hänen Pojastansa - joka lihan puolesta on syntynyt Daavidin siemenestä ja pyhyyden 

hengen puolesta kuolleistanousemisen kautta asetettu Jumalan Pojaksi voimassa - Jeesuksesta  

Kristuksesta, meidän Herrastamme.” (Room. 1:1-4)   

    Se, että Jeesus on Daavidin siementä, merkitsee siis hänen ihmisyyttään. Jeesus on samalla kertaa 

ihminen ja Jumala.   

    Merkittävää on, että Paavali kirjoittaa Timoteukselle: ”Muista Jeesusta Kristusta, joka on 

kuolleista herätetty ja on Daavidin siementä minun evankeliumini mukaan.” (2 Tim. 2:8)  

    Paavali ei sano, että Jeesus oli Daavidin siementä maallisen elämänsä aikana. Hän käyttää on-

sanaa. Paavalin mukaan Jeesus on vielä kuolleista herätettynä ja iankaikkisuudessa asuvana 



Daavidin siementä. Näin opettaa Paavalin edustama evankeliumi, ja meidän on viisainta pitää kiinni 

samasta evankeliumista. Muussa tapauksessa edustamme toista, siis vääristeltyä evankeliumia.   

  

Jeesuksen ruumis ei kadonnut   

  

Raamattu sanoo: ”Sentähden minun sydämeni iloitsee ja kieleni riemuitsee, ja myös minun ruumiini 

on lepäävä toivossa; sillä sinä et hylkää minun sieluani tuonelaan etkä salli Pyhäsi nähdä 

katoavaisuutta.   

    Te miehet, veljet, on lupa teille rohkeasti sanoa, mitä kantaisäämme Daavidiin tulee, että hän on 

sekä kuollut että haudattu; onhan hänen hautansa meidän keskellämme vielä tänäkin päivänä.      

Koska hän nyt oli profeetta ja tiesi, että Jumala oli valalla vannoen hänelle luvannut asettavansa 

hänen kupeittensa hedelmän hänen valtaistuimelleen, niin hän edeltä nähden puhui Kristuksen 

ylösnousemuksesta, sanoen, ettei Kristus ollut jäävä hyljätyksi tuonelaan eikä hänen ruumiinsa 

näkevä katoavaisuutta.” (Apt. 2:26-28, 30-31)  

    Jo Daavid tiesi, että Jeesuksen ruumis ei tule katoamaan mihinkään. Tämän täytyy siis olla 

Jumalan silmissä tärkeä asia. Sillä on oma merkityksensä uskovien pelastumiselle.   

    Katoavaisuus on kreikaksi diafthora, joka ei tarkoita vain maatumista vaan kaikkea katoamista, 

häviämistä ja turmeltumista ja kuolemista. Isä ei siis antanut Jeesuksen ruumiin kadota 

olemattomiin. 

 

Jeesus tulee takaisin samalla tavalla  

 

”Kun hän oli tämän sanonut, kohotettiin hänet ylös heidän nähtensä, ja pilvi vei hänet pois heidän 

näkyvistään. Ja kun he katselivat taivaalle hänen mennessään, niin katso, heidän tykönänsä seisoi 

kaksi miestä valkeissa vaatteissa; ja nämä sanoivat: ’Galilean miehet, mitä te seisotte ja katsotte 

taivaalle? Tämä Jeesus, joka otettiin teiltä ylös taivaaseen, on tuleva samalla tavalla, kuin te näitte 

hänen taivaaseen menevän.’” (Apt. 1:9-11) 

    Jeesus ei tule takaisin henkiolentona vaan kirkastetussa ruumiissaan. 

 

Gnostilaista vaikutusta 

 

Itse asiassa tämä harhaoppi nousee ikivanhasta gnostilaisesta uskonnosta. Sen mukaan ihmisruumis 

on saastainen ja paha. Tästä seuraa ihmisruumiin väheksymistä, joka aiheutti gnostilaisuudessa 

ruumiillisuuden tukahduttamista.  

    Todellisuudessa ruumiskin on Jumalan luoma ja sellaisena hyvä. Synti on turmellut koko 

ihmisen, mutta se ei tee ruumiista Jumalan luomistekona saastaista ja halveksittavaa.  

    Tämän ajatuksen johdosta tässä harhaopissa Jeesuksen uskotaan luopuneen ihmisyydestä ja 

ruumiista ja hänen olevan nyt henkiolento.  

    Tällöin unohdetaan, että Jeesus lähti maan päältä kirkastetussa ruumiissa eikä lihallisessa, 

katoavaisessa ruumiissa. Hänen ruumiinsa ei nyt ole orjan muoto, se ei ole syntinen eikä saastainen. 

Jeesuksen kirkastettu ruumis ei vähennä Jeesuksen ”täyttä jumaluutta”, kuten tämän harhaopin 

kannattajat pelkäävät.  

  

Jeesuksen kirkastettu ruumis   

  



”Sillä jos uskomme, että Jeesus on kuollut ja noussut ylös, niin samoin on Jumala Jeesuksen kautta 

myös tuova poisnukkuneet esiin yhdessä hänen kanssaan.” (1 Tess. 4:14)   

    Uskovat tulevat kuolemansa jälkeen esiin samanlaisina kuin Jeesus. Kun Jeesus nousi haudasta, 

hänellä oli kirkastettu ruumis, taivaallinen ruumis. Se oli sama ruumis, joka hänellä oli maallisen 

elämänsä aikana. Siksi Jeesuksen hauta oli tyhjä.   

    Jeesuksen ruumis oli kuitenkin kirkastettu ruumis. Siksi hän kulki lukittujen ovien läpi (Joh. 

20:26). Kuitenkin siinä olivat ristinkuolemassa saadut haavat tallella (Joh. 20:25, 27). Tämäkin 

osoittaa, että hänen ruumiinsa oli sama, mutta se oli kirkastettu.   

    Ylösnoustuaan Jeesus sanoi opetuslapsilleen myös: ”Katsokaa minun käsiäni ja jalkojani ja 

nähkää, että minä itse tässä olen. Kosketelkaa minua ja katsokaa, sillä ei hengellä ole lihaa eikä 

luita, niinkuin te näette minulla olevan.” Kirkastettunakaan Jeesus ei ollut henkiolento, vaan hänellä 

oli ruumis.   

  

Meidän ruumiistamme tulee Jeesuksen ruumiin kaltainen  

  

Raamatun mukaan myös meillä tulee olemaan kirkastettu ruumis samalla tavoin kuin Jeesuksella.    

    ”Mutta meillä on yhdyskuntamme taivaissa, ja sieltä me myös odotamme Herraa Jeesusta 

Kristusta Vapahtajaksi, joka on muuttava meidän alennustilamme ruumiin kirkkautensa ruumiin 

kaltaiseksi sillä voimallaan, jolla hän myös voi tehdä kaikki itsellensä alamaiseksi.” (Fil. 3:20-21)  

    ”Me tiedämme tulevamme hänen kaltaisikseen, kun hän ilmestyy, sillä me saamme nähdä hänet 

sellaisena, kuin hän on.” (1 Joh. 3:2)  

    ”Sillä tämän katoavaisen pitää pukeutuman katoamattomuuteen, ja tämän kuolevaisen pitää 

pukeutuman kuolemattomuuteen.” (1 Kor. 15:53)  

    ”Ensimmäinen ihminen oli maasta, maallinen, toinen ihminen on taivaasta. Minkäkaltainen 

maallinen oli, senkaltaisia ovat myös maalliset; ja minkäkaltainen taivaallinen on, senkaltaisia ovat 

myös taivaalliset. Ja niinkuin meissä on ollut maallisen kuva, niin meissä on myös oleva 

taivaallisen kuva.” (1 Kor. 15:47-49)   

    Jos Jeesuksen ruumis olisi haihtunut tyhjiin tai jäänyt tänne maan päälle, meillekin pitäisi käydä 

samoin. Meidänkin pitäisi muuttua henkiolennoiksi. Tällaisesta Raamattu ei kuitenkaan puhu 

mitään. Mekin olemme taivaassa ruumiillisia olentoja, ja ruumiimme on sama, oma ruumiimme. 

Kuitenkin meidänkin ruumiimme tulee olemaan kirkastettu, terve, nuori ja voimakas. Tämä tuo 

aivan uuden, ihanan ulottuvuuden iankaikkiseen elämäämme.   Jeesuksellakin on taivaassa ruumis. 

Hän on iankaikkisesti Jumala ja ihminen.  

    Jeesus on esikoinen kuolleista nousseitten joukossa (Kol. 1:18). Me olemme iankaikkisesti 

esikoisemme kaltaisia.  

 

Ruumiin katoamattomuus tuo voiton 

 

”Mutta kun tämä katoavainen pukeutuu katoamattomuuteen ja tämä kuolevainen pukeutuu 

kuolemattomuuteen, silloin toteutuu se sana, joka on kirjoitettu: ’Kuolema on nielty ja voitto 

saatu.’” (1 Kor. 15:54) 

    Jeesuksen kirkastettu ruumis on katoamaton ja kuolematon. Jos ei ole, kuolemasta ei ole vielä 

saatu voittoa. 

 

Katoamaton ruumis kirkkaudessa 

 



”Niin on myös kuolleitten ylösnousemus: kylvetään katoavaisuudessa, nousee katoamattomuudessa; 

kylvetään alhaisuudessa, nousee kirkkaudessa; kylvetään heikkoudessa, nousee voimassa; 

kylvetään sielullinen ruumis, nousee hengellinen ruumis. Jos kerran on sielullinen ruumis, niin on 

myös hengellinen.” (1 Kor. 15:42-44) 

 

Taivaallinen ruumis 

 

”Ja on taivaallisia ruumiita ja maallisia ruumiita; mutta toinen on taivaallisten kirkkaus, toinen taas 

maallisten.” (1 Kor. 15:40)  

    Kirkastettu ruumis on siis taivaallinen ruumis. Se on tarkoitettu taivasta varten. Jeesuksen 

taivaallinen, kirkastettu ruumis soveltuu kirkkauteen ja taivaaseen. 

 

Muutos Jeesuksessa ja taivaassa  

 

Harhanäkemyksen kannattajat sanovat, että jos Jeesuksella olisi nyt ruumis, hän ei olisi palannut 

siihen kirkkauteen, joka hänellä oli Isän tykönä ennen hänen ihmiseksi tuloaan. Hän olisi mennyt 

sinne muuttuneessa muodossa. Koska synti vaikutti sen, että Jeesuksen oli tultava lihaan, synnillä 

olisi valta muuttaa taivasta ja Jeesusta.  

    Tällöin ei käsitetä, että ei sielunvihollinen eikä siis myöskään synti pakottanut Jeesusta tulemaan 

lihaan. Päinvastoin tämä tapahtuma oli sielunviholliselle yllätys. Jeesus teki sen vapaaehtoisesti, 

rakkaudesta.  

    Jeesuksen ei ollut pakko tulla lihaan. Hän olisi voinut jäädä taivaaseen. Ihmiskunta olisi kyllä 

tuhoutunut ja joutunut kadotukseen kokonaan, mutta Jeesus olisi voinut jatkaa todellakin 

muuttumattomana elämäänsä taivaassa täydellisessä ilossa ja rauhassa.  

    Jos Jeesuksen olisi ollut pakko tulla lihaan, ruumis olisi hänelle häpeäksi, mutta jos hän teki sen 

vapaaehtoisesti, rakkaudesta, arvet ruumiissa ovat hänelle ikuisesti kunniaksi.  

    Joka tapauksessahan Jeesuksessa on nyt tapahtunut peruuttamaton, iankaikkinen muutos, joka on 

voimassa vielä taivaassakin. Ilmestyskirja kertoo: ”Karitsa, joka on teurastettu, on arvollinen 

saamaan voiman ja rikkauden ja viisauden ja väkevyyden ja kunnian ja kirkkauden ja ylistyksen.” 

(Ilm. 5:12)  

    Taivaasta lähtiessään Jeesus ei ollut teurastettu Karitsa, mutta nyt hän on. Kiitos Jumalalle tästä 

muutoksesta Jeesuksessa. Ilman sitä olisimme hukassa!  

 

Lopputulos 

 

Jeesuksen kirkastettu ruumis oli kelvollinen taivaaseen. Se ei vähennä hänen kirkkauttaan, 

jumaluuttaan eikä kaikkivaltiuttaan. Hän on yhtä aikaa Jumala ja ihminen. 

    1 Kor. 15 kertoo, että mekin tulemme olemaan samanlaisessa kirkastetussa ruumiissa kuin 

Jeesus. Emme ole pelkkiä henkiolentoja, joten esikoisena ylösnousseella Jeesuksellakin on ruumis 

taivaassa. 

 

Juhana Lehmuskoski 


